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Sak nr. 18/2023 behandlet i fjellstyremøte den 05.09.23 

 

Arkiv:             

 

Følgende var til stede: Bjørg H. Skjerdingstad, Jon Holden, Jon Vårhus, Steinar Trondsetås, 

Vidar Aune, Olav Tronsaune, Mari Bolingmo, Bente Volden og Arne Inge S. Nordfjell. 

 

Forfall: Inge Even Danielsen 

 

Saksbehandler: Geir Morten Granmo 

 

Fra administrasjonen deltok: Geir Morten Granmo og Helene G. Lillevold 

 

 

REFERATSAKER 
RS 16/2023 Utbetaling av refusjon for oppsyn i statsallmenningene 

RS 17/2023 Holtålen kommune: Høring for friluftslivets ferdselsårer 2024-28 

RS 28/2023 Felles Landbruksavdeling: Hjorteviltjakta – informasjon  

RS 29/2023 Røros JFF: Forespørsel om lån av terreng til jaktprøve for stående fuglehunder 

RS 30/2023 Lundamo settefiskanlegg: Tillatelse til stamfiske av laks i Gaula 2023 

RS 31/2023 Hønsefuglportalen: Resultater fra hønsefugltakseringer 

 

 

Innstilling til vedtak: 

Referatsakene tas til orientering. 

 

Vedtak: 

Referatsakene tas til orientering. 
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Sak nr. 19/2023 behandlet i fjellstyremøte den 05.09.23 

 

Arkiv: 12.0            

 

Følgende var til stede: Bjørg H. Skjerdingstad, Jon Holden, Jon Vårhus, Steinar Trondsetås, 

Vidar Aune, Olav Tronsaune, Mari Bolingmo, Bente Volden og Arne Inge S. Nordfjell. 

 

Forfall: Inge Even Danielsen 

 

Saksbehandler: Geir Morten Granmo 

 

Fra administrasjonen deltok: Geir Morten Granmo og Helene G. Lillevold 

 

 

RETTIGHETSHAVERS TILLATELSE TIL LISENS- OG KVOTEJAKT 

PÅ STATSALLMENNINGENE I HOLTÅLEN 
 

Bakgrunn for saken 

Lisensjakt og kvotejakt på rovdyr krever rettighetshavers tillatelse. På statsallmenning er det 

fjellstyrene som gir slik tillatelse. I gjeldende delegeringsreglement har fjellstyrene delegert til 

administrasjonen myndighet til å behandle søknader i forbindelse med åtejakt etter rødrev og 

jerv etter prinsipper vedtatt av Ålen fjellstyre i sak 51/2018 og 53/2018. Administrasjonen 

ønsker en tilsvarende delegering for å gi rettighetshavers tillatelse ved lisens- og kvotejakt 

utover kun åtejakt.  

 

 

Vurdering 

Det kan være hensiktsmessig å gjøre et prinsipielt vedtak om at alle som har en eller annen form 

for rett til å jakte på statsallmenningene våre også dermed har rettighetshavers tillatelse til å 

utøve lisens- og kvotejakt i det tidsrommet vedkommende har en gyldig jaktrett. Dette kan være 

under utøvelse av storviltjakt, ha løst småviltkort eller smårovviltkort, og er i tråd med hvordan 

praksisen har vært i «alle» år uten at dette har blitt formalsiert.  Administrasjonen vil på denne 

bakgrunn derfor innstille til følgende vedtak:  

 

 

Innstilling til vedtak: 

1. Alle som har en rett til å utøve jakt på statsallmenningene i Holtålen har 

rettighetshavers tillatelse til å utøve lisens- og kvotejakt innenfor det tidsrommet 

vedkommende har gyldig jaktrett. Det betyr at følgende jegere også har 

rettighetshavers tillatelse til å utøve lisens- og/eller kvotejakt: 

a. Reinsjegere innenfor reinsjaktas jakttid i Forollhogna villreinområde. 

b. Elg- og hjortejegere innenfor de tidsperioder jaktlagskontrakten for elg- og 

hjortejakt fastsetter. 

c. Småviltjegere innenfor jaktkortets gyldighetsperiode. 

d. Smårovviltjegere som har løst smårovviltkort (kun innenbygdsboende). 
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2. De som ikke har en jaktrett fra før må kontakte fjellstyrekontoret for å innhente 

rettighetshavers tillatelse. 

 

 

Behandling: 

 

 

Vedtak: 

1. Alle som har en rett til å utøve jakt på statsallmenningene i Holtålen har 

rettighetshavers tillatelse til å utøve lisens- og kvotejakt innenfor det tidsrommet 

vedkommende har gyldig jaktrett. Det betyr at følgende jegere også har 

rettighetshavers tillatelse til å utøve lisens- og/eller kvotejakt: 

a. Reinsjegere innenfor reinsjaktas jakttid i Forollhogna villreinområde. 

b. Elg- og hjortejegere innenfor de tidsperioder jaktlagskontrakten for elg- og 

hjortejakt fastsetter. 

c. Småviltjegere innenfor jaktkortets gyldighetsperiode. 

d. Smårovviltjegere som har løst smårovviltkort (kun innenbygdsboende). 

2. De som ikke har en jaktrett fra før må kontakte fjellstyrekontoret for å innhente 

rettighetshavers tillatelse. 
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Sak nr. 20/2023 behandlet i fjellstyremøte den 05.09.23 

 

Arkiv: 11.0            

 

Følgende var til stede: Bjørg H. Skjerdingstad, Jon Holden, Jon Vårhus, Steinar Trondsetås, 

Vidar Aune, Olav Tronsaune, Mari Bolingmo, Bente Volden og Arne Inge S. Nordfjell. 

 

Forfall: Inge Even Danielsen 

 

Saksbehandler: Helene G. Lillevold 

 

Fra administrasjonen deltok: Geir Morten Granmo og Helene G. Lillevold 

 

 

REGULERING AV SMÅVILTJAKTA 2023 
 

Bakgrunn: 

I Fjellovens §23 er det nedfelt at fjellstyret skal avgjøre om det skal gis løyve til å drive fangst  

av småvilt og jakt med hund på småvilt. Fjellstyret har mulighet til å avgrense antallet vilt som 

kan felles, innskrenke jakttida, jaktform og jaktområde. I tillegg kan fjellstyret sette 

begrensninger for antall jegere som kan bedrive jakt. Før vedtak etter §23 heter det at 

kommunen skal uttale seg. Denne myndigheten er delegert til fjellstyrene fra Holtålen 

kommune i kommunestyresak 48/16. Med bakgrunn i gjennomførte linje- og områdetakseringer 

på statsallmenningene i Holtålen har fjellstyrene nå et grunnlag for å sette føringer for årets 

småviltjakt.  

Jakt på småvilt har stor verdi i våre områder, og den gode tilgjengeligheten til områdene har 

hatt stor betydning, spesielt mtp at rypebestanden har hatt en nedadgående utvikling i mange 

områder de seinere åra, og flere andre områder har vært stengt for jakt. Rypeproduksjonen kan 

variere svært mye mellom år, noe som kan medføre overbeskatning i år hvor produksjonen er 

dårlig. Ved å få en mer presis oversikt over inneværende års faktiske produksjon vil det være 

enklere å kunne bestemme hvor mye som kan høstes gjennom jakt, slik at høstingen blir 

bærekraftig. 

Taksering 

Hønsefugletakseringer, slik det blir gjort mange steder i dag, er gjenstand for diskusjon. 

Takseringene vil ikke gi et eksakt og komplett bilde av situasjonen, men gir allikevel et bilde 

på hvordan bestandene utvikler seg fra år til år, og kan fortelle noe om hvorvidt det er mye eller 

lite fugl sammenlignet med tidligere år. Det gir rettighetshaverne flere viktige parametere som 

kan brukes når en skal bestemme hvor mye fugl en kan ta ut. Takseringene er i dag en akseptert 

metode og brukes av veldig mange spesielt i forvaltningen av rype. Det er det eneste brukbare 

verktøyet som er tilgjengelig om en ønsker å ha en faktabasert tilnærming til spørsmålsstillingen 

rundt beskatning. Takseringa gir oss et tetthetsestimat på antall ryper pr. km2, tetthet av voksen 

fugl og kyllingproduksjon pr. lirypepar. Fjellstyrene i Holtålen har i sine vedtak hensyntatt de 

årlige takseringene som blir gjort. I tillegg er de lokale forhold vektlagt. Sammen med 
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fangststatistikk utgjør dette et kunnskapsgrunnlag som anses tilstrekkelig for å bestemme 

avskytingen av de ulike artene. 

Fjellstyrene overtok administrasjon av takseringene i 2023, da det tidligere har vært Jostein 

Smemo som har administrert dette for fjellstyret tidligere. Fordelen med at fjellstyrene nå har 

administrasjonen er den førstehåndskunnskapen som skaffes til veie ved å ha direkte og jevnlig 

kontakt med taksørene, som forenkler den videre forvaltningen av jaktressursen. 

I 2021 gjennomførte Fjellstyrene i Holtålen endringer i takseringsmetodikk, ved å gå bort ifra 

områdetakst, og heller benytte linjetaksering, som i dag er den mest utbredte og førende 

takseringsmetoden. Videre ble det besluttet å se på mulighetene for å redusere omfanget av 

takseringene i Hesjedal statsallmenning. Dette ble i fjor fulgt opp med å ta ut linjene i del-

områdene Båttjønndalen og Fjesetfjellet. I tillegg er områdetakseringen som ble gjennomført i 

Hesjedal tatt bort. I Haltdalen er de to områdetakseringene som tidligere har blitt gjennomført 

kuttet ut. I Gauldal statsallmenning er det lagt opp et nytt takseringsopplegg for linjetakseringer. 

Linjene er lagt opp etter faglige råd fra hønsefuglportalen (NINA er sammen med Høgskolen i 

Hedmark (HiHM) og Nord universitet er ansvarlig for analyse av innsamlede data for 

rapportering til rettighetshavere i forkant av jakta.). 

Årets takseringer: 

Årets takseringer ble gjennomført i perioden 10.-20. august. Frist for å gjennomføre og sende 

inn data til Hønsefuglportalen er senest 23.august. Etter dette kvalitetssikres registreringene før 

hønsefuglportalen får beskjed om at takseringene var avsluttet. Hønsefuglportalen gjør da 

analyser av takseringsresultatene og oversender dette i en rapport til fjellstyrene. Etter dette er 

det gjort vurderinger av rapporten/resultatene, sammenliknet med tidligere års data, før saken 

legges fram for fjellstyrene en uke før møtet. Denne saksgangen/tidslinjen danner grunnlaget 

for tidspunktet for takseringene som gjennomføres.  

Det er taksert i tre delområder; Berghøgda, Middagskneppen og Gauldal. Alle tre delområdene 

fyller kravet om minimum antall kilometer linjelenge og totalt antall observasjoner for å gi gode 

estimater hver for seg. Takseringene har dermed et tilstrekkelig datagrunnlag for å gi pålitelige 

estimater for alle tre delområdene. I tillegg har vi, som tidligere, et samleestimat for alle tre 

områdene. Tallene er imidlertid ikke fullstendig sammenfattende, da det blant annet er gjort 

endringer i takseringsmetodikk. I  perioden 1990 til 2003 ble det kun utført områdetakst, og 

kun beregnet produksjon. I 2004 ble linjetaksering innført, og man benyttet fram til 2020 data 

fra begge metodene. 2021 var det første året hvor det kun ble utført linjetaksering. Antall 

kilometer taksert har også variert, men i de to siste årene er det taksert flere kilometer enn noen 

gang.  

Totalt under årets takseringer er det registrert 656 fugl, mot 1672 i 2022. Det er en kraftig 

nedgang sammenlignet med fjoråret, og Gauldal er det området hvor det er observert minst fugl 

(104). I Berghøgda og Middagskneppen er det observert 225 og 327. 

Disse tallet er ikke 100% sammenliknbare med tidligere år, da det er byttet takseringsmetode i 

Gauldal. Tallene for Berghøgda og Middagskneppen er imidlertid sammenliknbare med 

tidligere år. I disse to områdene er det til sammen registrert 552 fugl under årets takseringer 

(1392 i 2022). Til sammenlikning ble det registrert bare 311 fugl i de to områdene i 2012, som 

blant de siste 10-15 årene kanskje har vært det dårligste rypeåret. I 2018, som var et toppår, lå 

Holtålen på topp i både tetthet og produksjon blant alle fjellstyrene, med en tetthet på over 100 

på en av linjene. Det ble det året registrert tett oppunder 4000 fugl, under både linjetaksering 

og områdetaksering. Med dette som bakgrunn ser en at dette varierer en del fra år til år.  
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Sentrale måleparameter fra takseringene er estimert tetthet (ryper pr km2) og kyllingproduksjon 

(antall kyllinger pr par). For 2023 er estimert kyllingproduksjon samlet for våre 3 delområder 

på 3,1 (4,7 i 2022), altså en moderat nedgang i løpet av ett år. Sammenlikner man 

kyllingproduksjonen for årene 2019, 2020, 2021 og 2022, ser en at den i stor grad ligger på 

tilsvarende nivå for de 4 årene. Tetthet av fugl varierer noe mer, men viser en mer utpreget 

nedgang på de siste årene. 

TABELL 1 TAKSERINGSSTATISTIKK 2005 – 2023.  

År Antall 
linjer 

Km 
taksert 

Antall 
obs 

Antall 
fugl 

Snitt fugl 
pr. obs. 

Estimert tetthet 
(ryper/ km2) 

Voksen- 
tetthet 

Snitt antall 
kyllinger pr 
høne/par 

Bag-
limit 

 
2005  - 155 114 996 8,7 31,5 - 6,2    

2006  - 150,8 106 957 9,0 30,0 - 6,1    

2007  - 158,9 105 1588 15,1 33,0 - 9,3    

2008  - 151,3 119 1314 11,0 25,8 - 6,8    

2009  - 161,6 105 920 8,8 15,4 - 6,6    

2010  - 170,9 99 902 9,1 18,7 - 6,6    

2011  - -  -  1564   -  - 7,4 3  

2012 51 170 125 656 5,2 - - 3,2 -  

2013 49 170 114 1015 8,9 - - 5,7    

2014 50 168 149 1848 12,4 29,9 6,4 7,4   
 

2015 49 166 146 769 5,3 19,6 8,1 2,9    

2016 51 171 163 1515 9,3 25,3 6,9 5,4    

2017 51 171 176 2100 11,9 33,5 7,2 7,2    

2018 51 171 286 3965 13,9 87,2 16,0 8,8    

2019 51 164 292 2479 8,5 64,7 17,2 5,2 4  

2020 51 154 296 2159 7,3 87,8 23,7 5,0 3  

2021 51 161 261 1848 7,1 75,6 18,7 5,7 4  

2022 65 207 282 1672 5,9 42,0 12,7 4,7 4  

2023 62 201,6 156 656 16,6 16,6 6,6 3,1    

*Det mangler en del verdifulle data fra 2011, 2012 og 2013 i datasettene.  

Årsakene til disse svingningene er sammensatte. For å kunne forvalte lirypa best mulig er det 

viktig å forstå mekanismene som styrer dens bestandsutvikling. Blant de fire stadiene i lirypens 

livssyklus er stadiet fra egg er klekket til ungfugl på høsten sentrale. Stadiet fra egg er klekket 

til ungfugl på høsten er den delen av livssyklusen som potensielt kan utgjøre den største faren 

for at en bestand ikke holder seg stabil. Forskning har vist at mellom 15-75 % av de nyklekte 

kyllingene ikke vokser opp til å være ungfugl i august 

Kyllingoverlevelsen påvirkes av mange forhold, fra temperatur og nedbør, predasjonstrykk, 

svingninger i smågnagerbestander, mattilgang til sykdom, hekkeerfaring og eggkvalitet osv. 

Forskning har blant annet pekt på at tidspunktet for kollaps i smågnagerbestanden kan påvirke 

kyllingoverlevelsen, avhengig av om kollapsen skjer før eller etter at kyllingene er 

flygedyktige. Sistnevnte vil være mindre kritisk. Dette er faktorer man alltid må ta i betraktning 

når man sammenlikner årene.  

Antallet voksen fugl funnet under takseringene forteller noe om hvor mye voksen fugl 

(stamfugl) som finnes. Sammenlikner man dette tallet mellom år kan en få et innblikk i hvordan 

de forrige års forvaltningsregimer har virket på stamfuglbestanden. Selvsagt er det også mange 
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andre faktorer som påvirker denne, men det kan være et interessant tall å følge med på. I løpet 

av de siste årene har tallet på voksne fugler økt gradvis fram til 2018, men  fikk da en knekk, 

med en jevn nedadgående trend i årene etter.   

Forholdene under takseringene er også sterkt påvirkende. Forholdene under årets takseringer 

varierte noe, fra dager med mye nedbør, dager med oppholdsvær og vind, til dager med høye 

temperaturer, som tæret mer på hundene. Observasjoner mellom de ulike områdene vil selvsagt 

variere, på enkelte linjer ble det rapportert om store kull, med store, godt flyvedyktige kyllinger, 

men at det var lengre mellom kullene enn tidligere. I andre områder var det mindre kyllinger, 

som kunne tyde på omlegging, men trenden var at det var lengre mellom kullene, og flere 

enkeltfugler. Alt dette må tilsies å være helt normalt (hvis en kan si at noe er normalt eller 

unormalt når det gjelder rypeproduksjonen). At det er variasjon er vanlig og vitner bare om at 

det er svært mange faktorer som påvirker rypeproduksjonen.  

I forhold til værforhold gjennom våren og sommeren var det mye som tydet på at det var gode 

forhold i det en kan kalle klekke-perioden. Det var varmt vær og moderat med insekter, noe 

som er viktig i denne perioden. Videre utover har det vært fuktig og kaldere temperaturer, og 

det er mulig at dette kan ha virket negativt for noen kull. Det er vanlig at man hvert år får 

såkalte omleggingskull, der høna av ulike årsaker legger nye egg. For slike omleggingskull 

kan værforholdene mulig ha vært dårligere, og det er en mulighet for at det har gått galt med 

en del av disse kullene.  

Smågnagerbestandene i fjellet har det derimot vært verre med. Det er ingen tvil om at det har 

vært et krakk når det gjelder lemen og mus. Dette er kritisk når det gjelder kyllingproduksjon, 

da rypene vil være mer utsatt for predasjon. Det er meldt om mindre observasjoner av rovfugl, 

men disse flytter seg til dit mattilgangen er best.  

Skogsfugl 

Det er tidligere år utprøvd ulike former for taksering av skogsfugl. En har foreløpig ikke 

funnet noen metode som viser seg å gi et fornuftig/pålitelig resultat. I saksfremlegget for 

reguleringer av småviltjakta 2021 ble det påpekt at en bør jobbe videre med å finne en metode 

for å fremskaffe et kunnskapsgrunnlag for forvaltningen av skogsfugl. Dett har en foreløpig 

ikke kommet noe lengre med, da ressursene i år er brukt på å videreføre de omtalte endringer i 

rypetakseringene. En har derfor heller ikke i år noe kunnskapsgrunnlag som er fremskaffet 

spesielt for skogsfugl. Man kan imidlertid ta utgangspunkt i takseringsresultatene for rype og 

værforholdene i klekkeperioden og tida etterpå. Dette tilsier til sammen at mulighetene for at 

det har vært en god produksjon av skogsfugl er til stede.  

Jaktstatistikk 

I 2022 ble jakttida for rype vedtatt fra 15.09.22 til 23.12.22 på statsallmenningene i Holtålen. 

Det ble satt en dagskvote (bag-limit) på 4 ryper (samlet for li- og fjellrype). Jakttida for 

skogsfugl ble vedtatt fra 15.09 til 31.10. der det ble satt en dagskvote (bag-limit) på 1 og en 

sesongkvote på 3 skogsfugler. Det ble videre vedtatt at sesongkortene skulle legges ut for 

søknad og trekning, og ukekort og dagskort legges ut for direkte salg. I Ålen fjellstyre ble det 

solgt 7 sesongkort totalt, 2 ukekort per uke og 9 dagskort per uke med hund, og 7 sesongkort 

totalt, 2 ukekort per uke og 12 dagskort per uke uten hund. Haltdalen fjellstyre solgte 3 

sesongkort totalt, 2 ukekort per uke og 7 dagskort per uke med hund, og 3 sesongkort totalt, 2 

ukekort per uke, 10 dagskort per uke uten hund. 

Jaktkortsalget har ligget på et stabilt nivå de siste fire årene, med rundt 950 - 1000 solgte kort 

hvert år, samlet for Ålen og Haltdalen fjellstyrer. Før 2019 har antall solgte kort per år variert 

betraktelig fra 350 i 2015 til 1250 i 2000. I fjor ble det solgt til sammen for begge fjellstyrene, 
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982 jaktkort på rype og skogsfugl (956 i 2021). Det ble rapportert 2718 jaktdager (2647 i 

2021), med en felling på totalt 2053 ryper (2441 i 2021). Det tilsvarer 3,5 ryper pr jeger og 

1,5 ryper pr jegerdag.  

Økonomi 

Småviltjakta står for en stor del av fjellstyrenes årlige inntekt, som igjen fører til et overskudd 

som kan brukes på tiltak i statsallmenningene og fordeles ut til allmennheten etter søknad.  

I de siste årene har inntektene på småviltjakt vært nært oppunder en million kroner, for begge 

fjellstyrene samlet. Bruttoomsetning for begge fjellstyrene kom i 2022 på kr 987 000,- (kr 967 

000,- i 2021). Hittil i år er det forhåndsolgt 348 jaktkort, med en samlet brutto omsetning på 

kr 550 000,-. 

  

Vurderinger: 

Det forvaltningsmessige aspektet 

Fjellstyrenes oppgave tilknyttet småviltforvaltning har flere sider. På den ene siden skal 

fjellstyrene etter Fjelloven sørge for at nordmenn under like vilkår skal ha rett til å drive med 

jakt på småvilt på statsallmenning. På en annen side skal fjellstyrene sørge for at viltet forvaltes 

på en forsvarlig måte. Jakttid, fangstbegrensninger og antall jaktkort som skal selges er i denne 

sammenhengen relevante faktorer. Når det gjelder jakttid har det tradisjonelt vært jaktstart 15. 

september på statsallmenningene i Holtålen. Videre har det mellom år variert hvor lang 

jaktsesongen har vært.  

Jakt har isolert sett liten påvirkning, men må ses i sammenheng med andre faktorer som avgjør 

utviklingen i bestanden. Det vurderes hvilke konsekvenser et begrenset kortsalg, eller en 

eventuell stenging vil få for rypebestanden. Jo mindre bestanden er, jo større betydning vil jakta 

få. Ved en god bestand av rype, høster en av årets produksjon. Tidlig på høsten vil en i stor grad 

felle kyllinger, som likevel ikke vil overleve vinteren. Dess lengre utpå høsten en kommer, vil 

en i stadig større grad ta ut ryper som ville ha overlevd til neste år og blitt en del av 

hekkepopulasjonen. Vinterjakta i januar/februar er derfor en av de verste årsakene. Jakta har 

derfor minst betydning først på høsten. Norsk rypeforskning har dokumentert at et jaktuttak på 

rundt 15 prosent av høstbestanden er forsvarlig, mens et uttak på 30 prosent av bestanden vil 

kunne føre til overbeskatning 

Kvoter/bag-limit er verktøy som skal bidra til å styre uttaket etter bestanden det enkelte år. Bag-

limit er den mest benyttede formen for kvote. Sesongkvoter benyttes også enkelte steder. Hva 

som er mest riktig og best forvaltningsmessig er det vanskelig å konkludere om. Når en velger 

å benytte dagskvoter (bag-limit), så er det vesentlig at en bruker dette på riktig måte. En bør 

være restriktiv med lave kvoter i år der tettheten og produksjonen er spesielt lav, men samtidig 

åpne opp begrensningene i gode år. Dette vil si å enten sette en høy bag-limit, eller ikke ha bag-

limit i det hele tatt i svært gode år. Det er i dårlige år at kvotebegrensninger er essensielt.  

Resultatene av årets takseringer viser en tetthet på 40% av fjoråret, og en voksenbestand som 

er halvert fra i fjor. Fjoråret var betegnet som et middels minusår. Fjellstyret har da, i 

saksbehandlers øyne, et enda større ansvar for å forvalte småviltet på riktig måte, og regulere 

kvotene deretter. Da det i 2021 og 2022 ble satt en kvote på 4 ryper, var det ut ifra en 

fangststatistikk som viste at den gjennomsnittlige jeger feller i underkant av 2 ryper per 

jegerdag, i tillegg til en estimert tetthet (ryper per km2) og en kyllinproduksjon som var 

forsvarlig å jakte på. 

Videre sammenlignes det med tilsvarende år tidligere, om det da var åpnet for jakt, eller ikke. 

I 2012 ble det innført fredning, og statisk sett er 2023 et liknende år, om man sammenlikner 
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antall fugl, tetthet og produksjon ut ifra analysene. En lav tetthet var registrert også i 2009 og 

2015, og i 2015 var i tillegg produksjonen lavere enn årets analyse viser.  

I saksframlegget i 2012 skrev saksbehandler Terje Borgos følgende:  

«Kort sammenfattet er det en kyllingproduksjon på mellom 2 (totaltaksering) og 3,3  

(linjetaksering) per 2 voksne fugler. Dette er litt over grensen for å tillate jakt.  Totalt er det  

sett vel 750 ryper under takseringene.  Dette er klart mindre enn i 2011, men samtidig ikke så  

veldig mye mindre enn i 2009 og 2010.  Når en ser på tallene for totaltakseringene, ser en  

imidlertid at det i starten av 1990-årene ble sett mindre fugl enn i 2012.  Har tidligere uttalt at 

bestanden i starten av 1990-årene faktisk var lavere enn på 2000-tallet, og dette holder jeg  

fortsatt fast på.  Det som er betenkelig er imidlertid at kyllingproduksjonen var større utover  

1990-tallet med unntak av 1993.»  

Det året gikk fjellstyret imot saksbehandlers forslag til vedtak. Det ble anført at bestanden var 

på et lavmål, samt at det var en svært stor andel pipkylling i kullene.  Det ble også vist til at 

kyllingproduksjonen var liten, bare litt i overkant av 2,5 kylling per 2 voksne fugler.  

Fjellstyremedlemmene var engstelig for at jakt høsten 2012 ville beskatte stamfuglbestanden 

så hardt at denne ville bli ytterligere redusert og medføre ytterligere nedgang i bestanden.  Det 

ble derfor vedtatt å ikke tillate jakt på ryper og barfugl høsten 2012. Det ble derimot åpnet for 

salg av treningskort på statsallmenningene. I 2015 ble det vedtatt en dagskvote på 1 rype per 

jeger per dag, og barfugl ble fredet.  

Det som er spesielt i 2023 er at den nedadgående trenden er nasjonal. Andre fjellstyrer har 

lavere tall enn Ålen og Haltdalen fjellstyrer, men som nevnt tidligere har vi ligget i toppsjiktet 

på landsbasis, og det er vår egen bestand vi skal forvalte. Statskog har nylig annonsert at de 

stenger rypejakta fra Trøndelag og sørover, og flere av våre naboer velger å gjøre det samme. 

Saksbehandler er av den oppfatning av at for å få en best mulig forvaltning må det tenkes større, 

på lik linje som det anbefales når det gjelder elgforvaltning.  

Det økonomiske aspektet 

Som nevnt tidligere står småviltjakta for en stor del av fjellstyrenes inntektsgrunnlag - 

inntekter som både går til fjellstyrets drift, men også tilbake til allmennheten ved tildeling av 

tilskudd, eller tiltak i statsallmenningene. Ved en eventuell stenging vil det medføre nærmere 

en million kroner i tapt inntekt, dersom de forhåndsolgte jaktkortene skal refunderes. Et 

såpass stort tap vil være tøft for fjellstyrene. Ålen fjellstyre har en god buffer «på bok», men 

Haltdalen fjellstyre har en dårligere økonomi. For å opprettholde effektiv drift av fjellstyrene 

tåles ikke et slikt tap over flere år. Man kan forvente at fjellstyrene må være nødt til å være 

nøkterne i sitt forbruk, og kanskje søke andre måter å skaffe økt inntekt på. Inntekter fra jakt 

og fiske er tross alt ustabile inntekter. 

Vurderinger etter Naturmangfoldloven: 

Jamfør §7 i Naturmangfoldloven skal fjellstyrene vurdere saken opp mot bestemmelsene i 

lovens §8-12: småviltbestandene har naturlige svingninger. I denne saken er forslag til føringer 

for årets jakt vurdert med bakgrunn i gjennomførte rypetakseringer. Kunnskapsgrunnlaget er 

det beste som en innen rimelige krav kan fremskaffe. En mener at de føringer som foreslås gjør 

at en forhåpentligvis vil bedre års hekkebestand, og at et potensielle uttak ikke vil være 

bærekraftig. Dette er begrunnet i saken med fremlagte tall over voksen fugl funnet i 

takseringene over år. En anser saken som tilstrekkelig vurdert i forhold til tilgjengelig kunnskap 

(§8) og føre-var-prinsippet (§9). §10-12 vedrørende den samlede belastningen av økosystemet, 
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å unngå og begrense skader på naturmangfoldet og kostnadene ved miljøforringelse er også 

vurdert.   

 

 

 

Innstilling til vedtak: 

Saksbehandler lar det være opp til fjellstyrene å fatte det endelige vedtaket, og setter opp to 

alternative forslag til vedtak: 

Alternativ 1:  

1. Jakttida for rype settes til 15.09 – 06.10 på statsallmenningene i Holtålen. Eventuell 

forlengelse av jakta vurderes på et senere tidspunkt.   

2. Det settes en dagskvote (bag-limit) på 1 rype (li- eller fjellrype).  

3. Jakttida for skogsfugl settes til 15.09 – 05.10. Brunfugl er fredet, og det settes en 

dagskvote (bag-limit) på 1 hannfugl (orrhane/tiur). 

4. Harejakt med hund for innenbygdsboende tillates fra og med 15.09. 

5. Øvrig småvilt følger gjeldende jakttidsrammer.  

6. Endring av reguleringene kan skje, og jakta kan bli stoppet (midlertidig eller 

permanent) på kort varsel dersom det er forhold som tilsier det.  

 

Alternativ 2: 

1. Rype og skogsfugl totalfredes i 2023.   

2. For øvrige småviltarter kan det være lokale bestemmelser på jakttidsstart, men 

jakttidsslutt følger den ordinære jakttidsrammen. 

3. Det åpnes for salg av treningskort på hund.  

4. Det sendes ut epost til alle utenbygds jegere som allerede har kjøpt jaktkort. De får 

refundert 80 % av prisen på jaktkortet. 

 

Behandling: 

I fellesmøte med fjellstyrene i Midtre Gauldal tirsdag 29.august ble det besluttet i fellesskap å 

stenge jakta på rype og skogsfugl i jaktsesongen 2023/2024. I møtet deltok Vidar Aune og Bjørn 

Rønning fra Haltdalen fjellstyre, og Bjørg Helene Skjærdingstad og Steinar Trondsetås fra Ålen 

fjellstyre. De øvrige medlemmene ble kontaktet på telefon under møtet, og var enige i 

beslutningen. Vedtak ble da fattet for fjellstyrene i Haltdalen, Ålen, Budal, Singsås og Soknedal.  

 

Vedtak:  

1. Rype og skogsfugl totalfredes i 2023.   

2. For øvrige småviltarter kan det være lokale bestemmelser på jakttidsstart, men 

jakttidsslutt følger den ordinære jakttidsrammen. 

3. Harejakt med hund for innenbygdsboende tillates fra og med 15.09 og for 

utenbygdsboende fra og med 02.10.  
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Sak nr. 21/2023 behandlet i fjellstyremøte den 05.09.23 

 

Arkiv: 15.0            

 

Følgende var til stede: Bjørg H. Skjerdingstad, Jon Holden, Jon Vårhus, Steinar Trondsetås, 

Vidar Aune, Olav Tronsaune, Mari Bolingmo, Bente Volden og Arne Inge S. Nordfjell. 

 

Forfall: Inge Even Danielsen 

 

Saksbehandler: Helene G. Lillevold 

 

Fra administrasjonen deltok: Geir Morten Granmo og Helene G. Lillevold 

 

 

REFUSJON AV JAKTKORT I FORBINDELSE MED STENGING AV 

JAKT 
 

Bakgrunn:  

Fjellstyrene i Holtålen vedtok i fellesskap med fjellstyrene i Midtre Gauldal å frede rype og 

skogsfugl i 2023, på bakgrunn av en lav tetthet av voksenfugl og en lav kyllingproduksjon. Jakt 

ville medført et relativt hardt press på stamfuglen selv med lave kvoter.  

Fast praksis for Haltdalen og Ålen fjellstyrer har vært at det har blitt solgt en andel jaktkort for 

regulerte perioder til utenbygdsboende i forkant av jakta. Dette er blitt gjort også i år. Totalt har 

det til sammen blitt solgt 348 kort for de tre regulerte periodene, 257 på statsallmenning i Ålen 

og 91 på statsallmenning i Haltdalen. Dette tilsvarer en samlet bruttoomsetning på kr 549 840,- 

(kr 481 110,- i nettoomsetning).  

Ved en stenging av jakt vil det medføre et spørsmål om refusjon. I kunngjøringen som ble 

publisert på vegne av Fjellstyrene i Midtre Gauldal og Holtålen ble det opplyst om at eventuelle 

refusjoner vil bli utført etter gjeldende vilkår for de enkelte fjellstyrer.  

Under jaktreglene på jaktkortene for Haltdalen og Ålen fjellstyrer står det at jakta kan stanses 

på kort varsel, og at regulering av jakta gir IKKE rett til refusjon av innbetalt beløp.  

 

Vurderinger:  

Formuleringen som Haltdalen og Ålen fjellstyrer benytter på sine salgssider knyttet til 

regulering og refusjon benyttes av flere fjellstyrer, men spørsmålet blir da, hva er regulering? 

Omfatter det også stenging? Fjellstyrene i Lierne til eksempel, har vedtatt i sitt jaktreglement 

at fjellstyret av bestandsmessige hensyn kan innføre jakt- og fangstbegrensninger før og under 

jakta eller stoppe jakta på kort varsel. Dette medfører ikke refusjon av innbetalt jaktavgift. Og 

videre at kjøpt jaktkort refunderes ikke. Det vil si at regulering kan bli et tolkningsspørsmål. 

Men skal man se praktisk på det, så vil en fullstendig utelatelse av refusjon for en vare/tjeneste 

som du ikke får brukt, medføre en god del reaksjoner.  

Det er likevel andre alternativer som kan være aktuelle.  
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• Videreføring av kjøpte jaktkort til neste jaktsesong:  

Dette blir gjort av en del andre fjellstyrer. Fordelen er at fjellstyrene beholder inntektene, 

og at kortkjøper er sikret jakt neste år. Men slik saksbehandler ser det, byr det på flere 

utfordringer. Økonomisk sett så vil tap av inntekt bare bli forskjøvet, selv om man neste år 

(forhåpentligvis) vil få inntekt av jaktkort etter regulert periode. I tillegg vil dette frata 

mange jegere muligheten til å skaffe seg jakt i Holtålen neste år. Og det tredje punktet, 

dersom det neste år vil bli innført en regulering i form av færre jakttillatelser i regulert 

periode, så vil noen bli ekskludert.   

 

• Omgjøre jaktkortene til jakt på øvrige småviltarter: 

Her får jegerne tilbud om å beholde jaktkortet, men at det da gjelder for alle jaktbare 

småviltarter foruten rype og skogsfugl. Jakt på smårovvilt og hare er det viktig å skape 

oppslutning om, både forvaltningsmessig og rekrutteringsmessig. Innehaver av jaktkort 

som gjelder for regulert periode kan for eksempel også få gjort om det kortet til et ordinært 

småvilt sesongkort (ikke inkl ryper og skogsfugl), mot et tillegg i pris tilsvarende 

prisforskjellen mellom de to korttypene. 

 

• Refusjon av innbetalt beløp: 

Innehaver av jaktkort kan få refundert hele eller deler av beløpet. Inatur krever en provisjon 

på 10% på salg av jaktkort, i tillegg til at administrasjon av dette krever tid. Det vil derfor 

være mest fornuftig at deler av beløpet refunderes.  

 

Forslag til vedtak: 

1. Solgte jaktkort refunderes med 80 %.  

2. Kjøper må henvende seg til administrasjonen for utbetaling av refusjon.  

3. Innehaver av jaktkort som gjelder i regulert periode, får tilbud om å jakte annet jaktbart 

småvilt i perioden jaktkortet er utstedt for.  

4. Innehaver av jaktkort som gjelder for regulert periode kan få gjort om kortet til et 

ordinært småvilt sesongkort (ikke inkl ryper og skogsfugl), mot et tillegg i pris 

tilsvarende prisforskjellen mellom de to korttypene. 

 

Behandling: 

 

Vedtak:  

1. Solgte jaktkort refunderes med 80 %.  

2. Kjøper må henvende seg til administrasjonen for utbetaling av refusjon.  

3. Innehaver av jaktkort som gjelder i regulert periode, får tilbud om å jakte annet jaktbart 

småvilt i perioden jaktkortet er utstedt for.  

4. Innehaver av jaktkort som gjelder for regulert periode kan få gjort om kortet til et 

ordinært småvilt sesongkort (ikke inkl ryper og skogsfugl), mot et tillegg i pris 

tilsvarende prisforskjellen mellom de to korttypene. 
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M Ø T E B O K 

 

Sak nr. 22/2023 behandlet i fjellstyremøte den 05.09.23 

 

Arkiv: 15.0            

 

Følgende var til stede: Bjørg H. Skjerdingstad, Jon Holden, Jon Vårhus, Steinar Trondsetås, 

Vidar Aune, Olav Tronsaune, Mari Bolingmo, Bente Volden og Arne Inge S. Nordfjell. 

 

Forfall: Inge Even Danielsen 

 

Saksbehandler: Helene G. Lillevold 

 

Fra administrasjonen deltok: Geir Morten Granmo og Helene G. Lillevold 

 

 

SALG AV TRENINGSKORT PÅ HUND 
 

Ikke vedlagte dokumenter: 

1. Møtebok sak 3/2021 

 

Bakgrunn:  

Når Fjellstyrene i Holtålen nå har vedtatt fredning av rype og skogsfugl i 2023, dukker 

spørsmålet om salg av treningskort på hund opp. Det er skapt en forventning blant fuglejegere 

om at dette vil bli et alternativ utover høsten.  

Haltdalen og Ålen fjellstyre mottar stadig henvendelser angående salg av treningskort for hund 

for småviltjegere som ikke har fått tildelt jakt. Dette har også tidligere år vært et tema, og det 

har vært praktisert en ordning som gjør at de som har henvendt seg til fjellstyrekontoret har fått 

kjøpt treningskort for hund for perioden etter 5. oktober. Dette tilbudet har ikke vært kunngjort, 

og har dermed vært ukjent for de fleste. Temaet har heller ikke tidligere vært diskutert i 

fjellstyrene. Etter en diskusjon i Ålen fjellstyre under møte 01.10.2020 ble det tatt en avgjørelse 

på å ikke åpne for salg av treningskort etter 05.10. for sesongen 2020. Det ble videre signalisert 

at en ønsker at det legges fram en sak for hvordan dette skal løses for senere år. Saken ble igjen 

behandlet i Fjellstyrene i Holtålen i mars 2021, der vedtaket falt på at Fjellstyrene ikke ønskt at 

det skulle tilbys salg av treningskort på statsallmenningene i Holtålen. Saken tas nå opp til ny 

diskusjon i forbindelse med stenging av jakt på rype og skogsfugl.  

 

Vurderinger:  

Haltdalen og Ålen fjellstyrer har, gjennom et samarbeid med Singsås fjellstyre, et tilbud om 

treningskort for hund i Meiåan treningsområde for perioden 21. august til og med 7. september. 

Denne ordningen har eksistert over flere år, og etter saksbehandlers kjennskap fungerer den 

godt. Denne ordningen inkluderes ikke i vurderingen som skal gjøres i denne saken, som gjelder 

treningskort for hund etter jaktstart, og ikke før. 

Fjellstyrene må i første rekke ta stilling til om det skal tilbys treningskort for hund på 

statsallmenningene høsten 2023 og vinteren 2024. Hvis fjellstyrene går inn for en slik ordning, 

må det deretter utarbeides rammer for et slikt kortsalg, der en vurderer hvor mange kort som 
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skal tilbys, hvilke områder som er aktuelle, hvilken periode kortsalget skal gjelde samt andre 

praktiske forhold. 

Trening av jakthunder reguleres gjennom §8 i Lov om hundehold, som sier at «Jakthundtrening, 

jakthundprøver og dressur kan bare foregå med samtykke av grunneieren eller den som har en 

allmenn bruksrett til eiendommen. For statsallmenningene gis samtykke av fjellstyret».  

Salg av treningskort for jakthunder eksisterer som et tilbud hos en rekke fjellstyrer, blant annet 

på statsallmenningene i Engerdal og i Midtre Gauldal. Budal, Singsås og Soknedal fjellstyre 

signaliserte i fellesmøtet 29.august at de ville tilby dette da jakt på rype og skogsfugl ble avlyst. 

Trening av jakthunder vil etter manges syn være viktig for å kunne utøve effektiv jakt. 

Fjellstyrene har ved å opprette en organisert ordning med salg av kort for trening muligheten 

til å holde slik aktivitet på statsallmenningene i regulerte former, samt å unngå ulovlig 

hundetrening på statsallmenningene. Ordningen vil også kunne ha et visst inntektspotensiale 

for fjellstyrene.  

Salg av treningskort for hund vil kunne medføre konsekvenser som må være med i 

betraktningen når en vurderer å legge til rette for en slik type ordning. En organisert ordning 

med salg av treningskort for hund vil med stor sannsynlighet føre til en økning i antall personer 

og hunder i terrenget i en tid der bestanden av rype er sårbar. For rypas del vil all aktivitet og 

forstyrrelser føre til økt energibruk, som kan ha negative konsekvenser. Hvorvidt dette påvirker 

dødeligheten, vil variere i samspill med en rekke andre faktorer. Hvis fjellstyrene ønsker at det 

skal åpnes for salg av treningskort, vil det være aktuelt å gjøre vurderinger av valg av områder 

og tidsperioder i forhold til hvor og når en påvirker viltet minst. Det vil også være naturlig at 

en har mulighet til å regulere omfanget av salg av treningskort i forhold til bestandssituasjonen 

av rype og skogsfugl.  

Saksbehandler er av den oppfatning at en slik ordning vil kunne tjene både fjellstyrene og 

jegere/andre som ønsker å trene hund, men at det også vil påføre en større belastning på en lav 

rypebestand. En ser av tilsvarende ordninger hos andre fjellstyrer at det er fullt mulig å 

organisere ordningen på en måte som gjør de negative virkningene minst mulig, både for jegere 

og for viltet. I forbindelse med behandling av saken bør fjellstyrene, dersom de ønsker å åpne 

for salg av treningskort, signalisere ovenfor administrasjonen hvilke allmenninger/områder som 

er aktuelle for ordningen, slik at det kan jobbes videre med en sak etter fjellstyrenes rammer.  

Saksbehandler setter derfor opp to alternativer til forslag til vedtak, som videre diskuteres i 

fjellstyremøtet.  

 

Forslag til vedtak: 

Alternativ 1:  Fjellstyrene ber administrasjonen utrede et begrenset salg av treningskort med 

tanke på antall kort, periode og områder. 

 

Alternativ 2:  Fjellstyrene i Holtålen ønsker ikke at det skal tilbys salg av treningskort på 

statsallmenningene i Holtålen. 

 

Behandling:  

I behandling av saken ble det foretatt avstemning.  

Alternativ 1:  Fjellstyrene ber administrasjonen utrede et begrenset salg av treningskort med 

tanke på antall kort, periode og områder – 3 stemmer. 

 

Alternativ 2:  Fjellstyrene i Holtålen ønsker ikke at det skal tilbys salg av treningskort på 
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statsallmenningene i Holtålen – 6 stemmer.  

 

 

Vedtak:  

Fjellstyrene i Holtålen ønsker ikke at det skal tilbys salg av treningskort på 

statsallmenningene i Holtålen. 
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M Ø T E B O K 

 

Sak nr. 23/2023 behandlet i fjellstyremøte den 05.09.23 

 

Arkiv: 15.0            

 

Følgende var til stede: Bjørg H. Skjerdingstad, Jon Holden, Jon Vårhus, Steinar Trondsetås, 

Vidar Aune, Olav Tronsaune, Mari Bolingmo, Bente Volden og Arne Inge S. Nordfjell. 

 

Forfall: Inge Even Danielsen 

 

Saksbehandler: Helene G. Lillevold 

 

Fra administrasjonen deltok: Geir Morten Granmo og Helene G. Lillevold 

 

 

DEN GLADE FUGLEHUND AS – SØKNAD OM TILLATELSE TIL Å 

BENYTTE DELER AV STATSALLMENNINGENE FOR Å HA MED 

MINDRE GRUPPER FOR TRENING AV FUGLEHUNDER 
 

Vedlagte dokumenter:  

- Søknad fra Henning Skau, datert 22.06.23 

 

Bakgrunn: 

Fjellstyrene i Holtålen mottok 22.juni 2023 søknad fra Henning Skau om trening av fuglehunder 

på statsallmenning. Henning er driver av Den Glade Fuglehund AS, som tilbyr oppstalling og 

trening av fuglehunder.  

Det søkes her om tillatelse til å ha med en gruppe på 10-12 ekvipasjer fra Norsk Vorstehhund 

Klubb Oslo/Akershus 21. og 22. august, område tenkt treningsområde Meiåan. Leie av terreng 

per ekvipasje per dag ses på som en selvfølge. Overnatting bestilles hos en av de to aktørene på 

overnatting i Hessdalen. Det ønskes også mulighet til å ha med inntil 6 ekvipasjer for «føring» 

av hund i fjell utover høsten 2023 og vinter 2024. 

Henning Skau ble innbedt til fjellstyremøte i juni, der han informerte om opplegget. 

 

Vurdering: 

Siden det ikke har vært avholdt fjellstyremøte siden i juni, har det ikke vært rom for å behandle 

søknaden ut ifra de omsøkte datoene 21. og 22. august. Men søker har fått oppdateringer om 

fjellstyrets behandlingsprosess i etterkant av innsendt søknad. Så per nå er det muligheten til å 

ha med inntil 6 ekvipasjer for «føring» av hund i fjell utover høsten 2023 og vinter 2024 som 

må behandles. 

Da Ålen og Haltdalen fjellstyre 29.august vedtok fredning på rype og skogsfugl, så vil 

behandling av søknaden bero på fjellstyrets vedtak på salg av treningskort utover høsten og 

vinteren. Saksbehandler ser på dette som et positivt tiltak, men dersom vedtaket i sak 22/2023 

blir at det ikke vil bli solgt treningskort, vil dette også påvirke behandlingen av denne saken, 

med bakgrunn i at en slik aktivitet kan være med på å skape en større belastning på 
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rypebestanden. Her brukes de samme vurderingene som i den nevnte saken. En organisert 

ordning med salg av treningskort for hund vil med stor sannsynlighet føre til en økning i antall 

personer og hunder i terrenget i en tid der bestanden av rype er sårbar. For rypas del vil all 

aktivitet og forstyrrelser føre til økt energibruk, som kan ha negative konsekvenser. Hvorvidt 

dette påvirker dødeligheten, vil variere i samspill med en rekke andre faktorer.  

Saksbehandler har satt opp to alternativer til forslag til vedtak.  

 

Innstilling til vedtak: 

Alternativ 1:  Fjellstyrene i Holtålen gir Den Glade Fuglehund AS tillatelse til å ha med 

inntil 6 ekvipasjer for føring av hund på statsallmenning.  

 Fjellstyrekontoret må kontaktes i forkant av aktiviteten, og ekvipasjene må 

betale for treningskort på hund. 

 

Alternativ 2:  Fjellstyrene kan med bakgrunn av vedtak i sak 22/2023 ikke gi tillatelse til 

slipp av hunder i jaktsesongen. 

 

Behandling: 

Det ble stemt mellom de to alternativene, og da vedtaket i sak 22/2023 falt på at det ikke 

skulle selges treningskort på hund, var det ingen som stemte for alternativ 1.  

Det ble videre foreslått et tilleggspunkt til alternativ 2: 

 

Fjellstyrene tar en ny vurdering av saken i 2024 

 

Saken ble derfor enstemmig vedtatt med tilføyelsen som ble foreslått. 

 

Vedtak: 

1. Fjellstyrene kan med bakgrunn av vedtak i sak 22/2023 ikke gi tillatelse til slipp av 

hunder i jaktsesongen. 

2. Fjellstyrene tar en ny vurdering av saken i 2024 
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M Ø T E B O K 

 

Sak nr. 24/2023 behandlet i fjellstyremøte den 05.09.23 

 

Arkiv: 15.0            

 

Følgende var til stede: Bjørg H. Skjerdingstad, Jon Holden, Jon Vårhus, Steinar Trondsetås, 

Vidar Aune, Olav Tronsaune, Mari Bolingmo, Bente Volden og Arne Inge S. Nordfjell. 

 

Forfall: Inge Even Danielsen 

 

Saksbehandler: Geir Morten Granmo 

 

Fra administrasjonen deltok: Geir Morten Granmo og Helene G. Lillevold 

 

 

RETNINGSLINJER FOR INNGJERDING AV FRITIDSEIENDOMMER 

– SLUTTBEHANDLING. 
 

Vedlagte dokumenter:  

1. Retningslinjer for inngjerding av fritidsbebyggelse  

 

Ikke vedlagte dokumenter: 

2. Møtebok sak 15/2023 

3. Møtebok sak 9/2023 

 

Bakgrunn:  

Fjellstyrene har i 2 tidligere saker behandlet retningslinjer for inngjerding av 

fritidsbebyggelse, siste gang 15.06.23 etter innkomne innspill. Fjellstyrene foreslo da å endre 

maks inngjerding og bebyggelse fra 40 % av arealet til 400 m². Dette på bakgrunn av at det på 

statsallmenning i all hovedsak er snakk om punktfestetomter der det ikke er klart definerte 

tomtegrenser. Denne endringen er innarbeidet i det endelige dokumentet. 

 

Vurdering:  

I møte med Statskog SF v/Carl Libach 24.08.23 ble høringsinnspillene gjennomgått og 

utkastet finpusset. Det foreligger derfor nå et ferdig dokument fra Statskog SF som blir 

gjeldende retningslinjer. Det ble besluttet at alle søknader som er innenfor retningslinjene 

behandles og avgjøres av Statskog SF alene der Fjellstyrene i Holtålen SA mottar kopi av 

vedtaket. Fjelloppsynet følger opp i felt at retningslinjene etterleves 

 

Innstilling til vedtak: 

1. Fjellstyrene i Holtålen tar de endelige retningslinjene for inngjerding av 

fritidsbebyggelse til etterretning. 

2. Fjellstyrene i Holtålen fører arkiv over innvilgede søknader. 

3. Fjelloppsynet følger opp i felt at retningslinjene etterleves. 

 

 



  FJELLSTYRENE I HOLTÅLEN SA   
 

 

Behandling: 

Saksbehandler foreslo å ta inn et nytt pkt. 3. angående søknader som ikke er innenfor 

retningslinjene: 

 

Søknader som ikke er innenfor retningslinjene sendes fjellstyret til uttalelse før Statskog 

beslutter om det skal gis tillatelse eller ikke. Fjellstyret orienteres om utfallet.   

 

Innstillingens pkt 3 blir nytt pkt. 4. 

 

 

Vedtak: 

1. Fjellstyrene i Holtålen tar de endelige retningslinjene for inngjerding av 

fritidsbebyggelse til etterretning. 

2. Fjellstyrene i Holtålen fører arkiv over innvilgede søknader. 

3. Søknader som ikke er innenfor retningslinjene sendes fjellstyret til uttalelse før 

Statskog beslutter om det skal gis tillatelse eller ikke. Fjellstyret orienteres om 

utfallet.   

4. Fjelloppsynet følger opp i felt at retningslinjene etterleves. 

 

 

 

 


